
Protokół Nr IV/19 

Sesji Rady Gminy Kołaki Kościelne 

odbytej w dniu 28 marca 2019 r. 

 

Obrady Sesji rozpoczęto o godz. 10:00 a zakończono o godz. 11:15. Rada Gminy obradowała 

w budynku świetlicy wiejskiej w Kołakach Kościelnych. 

Ad. 1)   
Obrady IV Sesji Rady Gminy Kołaki Kościelne otworzyła i prowadziła Przewodnicząca Rady 

– Pani Anna Kulesza, która przywitała radnych gminy (lista obecności Zał. Nr 1), 

zaproszonych gości Panią Annę Łubnicką – kierownika Biblioteki, Panią Dorotę Bogdańską-

kierownika Ośrodka Pomocy Społecznej, mecenasa Pana Grzegorza Krawczyka (lista 

obecności Zał. Nr 2), Wójta Gminy Sylwestra Jaworowskiego, Skarbnika Gminy Gabrielę 

Mioduszewską, Sekretarza Gminy Panią Danutę Niewińską, pracowników Urzędu Gminy, 

Panie i Panów sołtysów (lista obecności Zał. Nr 3) oraz mieszkańców gminy Kołaki 

Kościelne (Zał. Nr 4). 

Następnie Przewodnicząca Rady zapytała, czy są jakieś uwagi co do przesunięcia terminu 

obrad dzisiejszej sesji, wynikłych z tego, że  nie mogłaby być transmitowana w dniu 

jutrzejszym, gdyż nakładają się dwie sesje. 

Radni nie wnieśli uwag. 

Następnie Przewodnicząca Rady poprosiła o wciśnięcie przycisków dla sprawdzenia 

obecności (Zał. Nr 5). 

Przewodnicząca Rady Gminy stwierdziła prawomocność obrad – w sesji udział bierze 12 

radnych. 

Ad. 2) 

W tym punkcie Przewodnicząca Rady przedstawiła porządek obrad: 

  1. Otwarcie sesji. 

  2. Przyjęcie porządku obrad IV sesji Rady Gminy. 

  3. Interpelacje i zapytania radnych. 

  4. Przyjęcie protokołu obrad z III sesji Rady Gminy z dnia 31 stycznia  2019 r. 

  5. Informacja Wójta Gminy o pracy między sesjami. 

  6. Podjęcie uchwał w sprawach: 

    a/ zmian w budżecie gminy, 

    b/ ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla członków ochotniczych straży 

pożarnych, 

    c/   zmiany uchwały w sprawie ustalenia zasad i wysokości diet oraz zwrotu kosztów 

podróży służbowej dla przewodniczącego organu wykonawczego jednostki pomocniczej 

gminy, 

     d/  przekazania do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w Białymstoku skargi 

Wojewody Podlaskiego wraz z odpowiedzią na skargę, 

     e/ wprowadzenia opłaty prolongacyjnej, 

     f/  zwolnień w podatku od nieruchomości, 

     g/ wieloletniego programu gospodarowania mieszkaniowym zasobem gminy, 

     h/ wprowadzenia zmiany w Gminnym Programie Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych na 2019 rok, 

     i/ wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz 

ustalenia stawki opłaty. 

7. Sprawozdanie z działalności Biblioteki Publicznej Gminy Kołaki Kościelne za 2018 rok. 

8. Sprawozdanie z realizacji zadań w zakresie wspierania rodziny w Gminie Kołaki Kościelne 

za 2018 rok. 



9. Sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie 

oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie w Gminie Kołaki Kościelne za 2018 rok. 

10. Sprawozdanie z realizacji lokalnego programu pomocy społecznej „Program Aktywności 

Lokalnej dla Gminy Kołaki Kościelne” za 2018 rok. 

11.  Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

12.  Wnioski i oświadczenia radnych. 

13.  Sprawy różne. 

14.  Zamknięcie obrad (Zał. Nr 6). 

Następnie zapytała, czy są uwagi do przedstawionego porządku obrad sesji. 

Wójt Gminy poprosił o wprowadzenie zmian w porządku obrad sesji i wyłączenie z porządku 

obrad projektów  uchwał w sprawach: 

-  wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenia 

stawki opłaty, 

- zwolnień w podatku od nieruchomości 

a wprowadzenie do porządku obrad: 

- uchwałę zmieniającą uchwałę w sprawie zwolnień w podatku od nieruchomości 

a także wprowadzenie: 

- oceny zasobów pomocy społecznej, 

- sprawozdania z działalności Zespołu Interdyscyplinarnego za 2018 rok, 

- sprawozdania z działalności Ośrodka Pomocy Społecznej w Kołakach Kościelnych za 2018 

rok. 

Przewodnicząca Rady poprosiła o przegłosowanie wniosku zaproponowanego przez Wójta 

Gminy: 

- za – 12 głosów, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów  

Przewodnicząca Rady przedstawiła wynik głosowania imiennego (Zał. Nr 7) i stwierdziła, że 

porządek obrad z zaproponowanymi zmianami przez Wójta Gminy został przyjęty 

jednogłośnie. 

Następnie radny Piotr Daniel Dębek zgłosił wniosek o zdjęcie z porządku obrad projektu 

uchwały  w sprawie zmiany uchwały w sprawie ustalenia zasad i wysokości diet oraz zwrotu 

kosztów podróży służbowej dla przewodniczącego organu wykonawczego jednostki 

pomocniczej gminy. 

Głos zabrała Sekretarz Gminy, zwróciła uwagę, że wczoraj na komisjach podejmowany był 

ten temat i był złożony wniosek radnego, żeby wycofać tą uchwałę ze względu na to, że to 

jest sprzeczne z prawem. Wniosek został wysłany wczoraj do Wydziału Kontroli i Nadzoru 

Podlaskiego Urzędu i Wydział Nadzoru nie wnosi żadnych zastrzeżeń i jest to uchwała 

zgodna z prawem. 

Radny Piotr Dębek zapytał, czy posiada Pani to dzisiaj na piśmie? 

Sekretarz Gminy – na emailu. 

Radny Piotr Dębek – to dlaczego Pani się nie przygotowała, dzisiaj będziemy głosować, 

wczoraj była sprawa jasno postawiona, że to jest niezgodne z prawem, to dzisiaj powinna 

Pani przygotować to. 

Sekretarz Gminy – projekt uchwały został przygotowany z naszą wiedzą, był zgodny z 

prawem, tylko Pan złożył zastrzeżenie i dla pewności zostało to przesłane i Wydział Nadzoru 

nie wnosi żadnych zastrzeżeń. 

Radny Piotr Dębek – dzisiaj Pani powinna przedstawić to Wysokiej Radzie. 

Sekretarz Gminy – właśnie przedstawiłam. 

Wójt Gminy – jeśli uchwała zostanie podjęta z naruszeniem prawa to Wojewoda to uchyli. 

Nie ma sensu po raz kolejny na następnej sesji identycznej treści uchwały ponownie 



uchwalać. Skoro mamy taką informację z instytucji, które kontrolują, że ta uchwała powinna 

mieć takie brzmienie, to proszę o podjęcie takiej uchwały. 

Radny Piotr Dębek – ja wczoraj na komisji przedstawiałem, taką uchwałę podjęła gmina 

Grajewo i Wojewoda Podlaski cofnął taką uchwałę, została podjęta niezgodnie z prawem. Nie 

ma dokumentu Pani dzisiaj, to dlaczego będziemy nad nią głosować. 

Sekretarz Gminy – ten dokument będzie tylko i wyłącznie, jak Wysoka Rada podejmie taką 

uchwałę i jeżeli będzie niezgodna, to dopiero będzie dokument, bo nikt wcześniej… 

Radny Piotr Dębek – mam dokument Wojewody, że jest niezgodne, będziemy wirtualne 

rzeczy będziemy głosować. Mówi Pani, ze ma na emailu, powinna Pani mieć to dzisiaj 

wydrukowane i dane dla każdego radnego. 

Wójt Gminy – potwierdzam, że mamy informację z instytucji, które nadzorują i kontrolują, z 

Regionalnej Izby Obrachunkowej, która w tej chwili przeprowadza kontrolę w Urzędzie 

Gminy, że uchwała zgodna jest z prawem i taka uchwałę powinniście Państwo podjąć. 

Radny Piotr Dębek – jeszcze raz, wczoraj na komisji umówione było, że odczekamy 2 

tygodnie na informację z RIO. 

Wójt Gminy – i taką informację otrzymaliśmy ustnie w dniu dzisiejszym. 

Na tym dyskusję odnośnie wniosku radnego Pana Dębka zakończono. 

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie ten wniosek w sprawie zdjęcia z porządku 

obrad projektu uchwały  w sprawie zmiany uchwały w sprawie ustalenia zasad i wysokości 

diet oraz zwrotu kosztów podróży służbowej dla przewodniczącego organu wykonawczego 

jednostki pomocniczej gminy: 

- za – 1 głos, 

- przeciw – 9 głosów, 

- wstrzymało się – 2 głosów  

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że wniosek został oddalony. Głosowanie imienne wniosku 

(Zał. Nr 8). 

Innych uwag nie było, więc Przewodnicząca Rady poprosiła o przyjęcie porządku obrad ze 

zmianami (Zał. Nr 9) poprzez głosowanie: 

- za – 11 głosów, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 1 głos. 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że porządek obrad po zmianach został przyjęty przy 

jednym głosie wstrzymującym się. Głosowanie imienne stanowi Zał. Nr 10. 

Ad. 3) 

W tym punkcie radny Kołakowski Michał wniósł o złożenie wniosku dotyczącego 

dofinansowania drogi Gosie Otole. 

Sekretarz Gminy zwróciła uwagę, że interpelacje i zapytania wyłącznie można składać 

pisemnie a ten wniosek zgłosić w punkcie – wnioski i oświadczenia radnych. 

Innych zapytań radni nie składali. 

Ad. 4) 

W tym punkcie Przewodnicząca Rady zapytała, czy są uwagi do protokołu z obrad z III sesji 

Rady Gminy z dnia 31 stycznia 2019 r.  

Radni nie zgłosili uwag, więc Przewodnicząca Rady poprosiła o głosowanie imienne (Zał. Nr 

11): 

- za – 12 głosów, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że protokół z obrad III sesji Rady Gminy został przyjęty 

jednogłośnie. 

 



Ad. 5)   
W tym punkcie Wójt Gminy przedstawił informację o pracy między sesjami. 

Poprzednia sesja miała miejsce 31 stycznia 2019 r. na której Wysoka Rada podjęła 

następujące uchwały w sprawie:  

1/ Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kołaki Kościelne na lata 2019 – 2029, 

2/ budżetu gminy na 2019 rok, 

3/ niewyrażenia zgody na wyodrębnienie w budżecie gminy środków stanowiących fundusz 

sołecki na 2020 rok, 

4/  wprowadzenia zmiany w statutach sołectw gminy Kołaki Kościelne, 

5/ uchwalenia gminnego wieloletniego programu osłonowego w zakresie dożywiania „Posiłek 

w szkole i w domu” na lata 2019-2023, 

 6/  przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych  

na 2019 rok, 

 7/ przyjęcia Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii na 2019 rok, 

 8/ planu pracy Rady Gminy Kołaki Kościelne na 2019 rok, 

 9/ planów pracy Komisji Rady Gminy Kołaki Kościelne  na 2019 rok. 

Powyższe uchwały zostały przedłożone Wojewodzie Podlaskiemu, a w sprawach 

finansowych również Regionalnej Izbie Obrachunkowej.  

W okresie między sesjami Urząd Gminy realizował bieżące sprawy. Z ważniejszych 

rzeczy, które zostały zrealizowane w tym okresie to: 

1. Ogłoszono zapytanie ofertowe na równiarkę oraz kruszywo drogowe w celu remontu 

bieżącego dróg. 

2. Obecnie jesteśmy w trakcie opracowywania wniosków na przebudowę i remont drogi w 

Gosie Otole oraz Rębiszewo Zegadły. Wnioski zostaną złożone w ramach dofinansowania 

z funduszu dróg  samorządowych. Państwo zabezpieczyli środki na te inwestycje w planie 

budżetowym na rok 2019. 

3. W związku ze złożonym wnioskiem o płatność inwestycji dotyczącej ul. Wyszyńskiego w 

Kołakach Kościelnych, Urząd Marszałkowski przeprowadził kontrolę w terenie, są drobne 

uwagi, ale nie będą one wpływać na końcowy wynik dofinansowania. 

4. Wyłoniono projektanta na wykonanie dokumentacji technicznej na przebudowę drogi w 

miejscowości Rębiszewo-Zegadły. 

5. W miesiącu lutym do Urzędu Gminy wpłynęło 261 wniosków na zwrot podatku 

akcyzowego na wartość 364 tys. zł. 

6. W dniu 13 marca 2019 roku odbyło się spotkanie w świetlicy wiejskiej w Kołakach 

Kościelnych dla mieszkańców gminy o tematyce dotyczącej programu ograniczania 

stosowania azotanów, odnawialnych źródeł energii, jak i programu „Czyste powietrze”. 

Dzięki temu można uzyskać dofinansowanie do termomodernizacji budynków 

mieszkalnych i wymiany kotła na ekologiczne. 

7. W dniu 18 stycznia 2019 roku został wymieniony w gminie licznik energii elektrycznej na 

dwukierunkowy oraz została uruchomiona instalacja fotowoltaiczna o mocy 6,5 kW. W 

związku z powyższym od w/w dnia gmina jest prosumentem i jest rozliczana na zasadzie 

opustu, czyli 80% energii oddanej do sieci jest nam zwracane. Szacuje się, że przez rok 

gmina powinna  zaoszczędzić na wydatkach za energię około 3 tys. zł. 

8. W miesiącach luty – marzec zostały przeprowadzone wybory sołeckie. Zmiana sołtysów 

nastąpiła w 6 miejscowościach. Dziękuję wszystkim sołtysom, tym nowo wybranym i tym 

z poprzedniej kadencji, gratuluję poparcia w waszych miejscowościach i wygranej. Liczę 

na dobrą współpracę. 

9. W dniu 9 marca 2019 roku w Kołakach Kościelnych odbył się uroczysty Dzień Kobiet, 

zorganizowany przez Stowarzyszenie „Moja wieś” wspólnie ze Szkołą Podstawową w 

Kołakach Kościelnych, Urzędem Gminy w Kołakach Kościelnych oraz Kołami Gospodyń 



Wiejskich: „Złote Rączki” w Zaniach Leśnicy i „Kołakowianki” w Kołakach Kościelnych. 

Udział wzięło około 150 mieszkanek z terenu gminy Kołaki Kościelne. Gośćmi 

specjalnymi byli: Pani poseł Bernadetta Krynicka oraz poseł Pan Mieczysław Baszko. 

10. 18 lutego 2019 roku na Sali gimnastycznej w Szkole Podstawowej w Kołakach 

Kościelnych odbyło się spotkanie z mieszkańcami gminy, którego tematem przewodnim 

było działanie w zakresie bezpieczeństwa na terenie gminy Kołaki Kościelne. 

Organizatorem był Urząd Gminy, prezes ZG OSP w Kołakach Kościelnych oraz dyrektor 

Szkoły Podstawowej w Kołakach Kościelnych. W spotkaniu uczestniczyli przedstawiciele 

służb mundurowych oraz przedstawiciele różnych instytucji. Gościem specjalnym był 

Sekretarz Stanu w Ministerstwie Spraw Wewnętrznych i Administracji Pan Jarosław 

Zieliński. Korzystając z okazji Pan minister odniósł się również do sprawy użyczenia 

samochodu jednostce OSP w Kruszach. Jednostka sprostała postawionemu zadaniu i ciągle 

się rozwija, dlatego postanowieniem Komendanta Wojewódzkiego PSP samochód został 

na stałe przekazany już do tej jednostki. Dokumentem potwierdzającym przeniesienie na 

stan jednostki pojazdu dokument został przekazany podczas spotkania Prezesowi OSP 

Krusze druhowi Markowi Kołakowskiemu. 

11. Wspólnie z kołami gospodyń złożono 5 wniosków w ramach funduszu inicjatyw 

obywatelskich o łącznej wartości 25 tys. zł na cele związane z doposażeniem świetlic 

wiejskich. 

12. Opracowywany jest wniosek na dotację na doposażenie ochotniczych straży pożarnych na 

kwotę 30 tys. zł. Dofinansowanie będzie pochodziło ze środków unijnych. 

13. W Urzędzie Gminy trwa kontrola RIO Delegatura w Łomży. 

Na tym Wójt Gminy zakończył przedstawianie informacji (Zał. Nr 12). 

Ad. 6a)  

W tym punkcie Skarbnik Gminy Pani Gabriela Mioduszewska przedstawiła projekt uchwały 

w sprawie zmian w budżecie gminy (Zał. Nr 13) i poprosiła o pytania. 

Radni nie podjęli dyskusji. 

Przewodnicząca Rady poprosiła o podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy 

poprzez głosowanie: 

- za – 12 głosów, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że uchwała w sprawie zmian w budżecie gminy została 

podjęta jednogłośnie.  

Wynik głosowania imiennego stanowi Zał. Nr 14 do protokołu. 

Ad. 6 b) 

W tym punkcie uchwałę w sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla 

członków ochotniczych straży pożarnych przedstawił Wójt Gminy. Wyjaśnił, że na wniosek 

OSP z naszego terenu proponuje się wprowadzenie nowych stawek za każdą godzinę udziału 

w działaniu ratowniczym w wysokości 20 zł, dotychczas było to 15 zł oraz obniżenie stawki 

za każdą godzinę udziału w szkoleniu do 5 zł, zgodnie z wnioskiem strażaków (Zał. Nr 15). 

Radni nie podjęli dyskusji. 

Przewodnicząca Rady zarządziła głosowanie w sprawie podjęcia uchwały w sprawie ustalenia 

wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla członków ochotniczych straży pożarnych: 

- za – 12 głosów, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów (wynik głosowania imiennego stanowi Zał. Nr 16). 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że uchwała w sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu 

pieniężnego dla członków ochotniczych straży pożarnych została podjęta jednogłośnie.  

 



Ad. 6c)  
W tym punkcie uchwałę w sprawie  zmiany uchwały w sprawie ustalenia zasad i wysokości 

diet oraz zwrotu kosztów podróży służbowej dla przewodniczącego organu wykonawczego 

jednostki pomocniczej gminy omówiła Sekretarz Gminy (Zał. Nr 17). Zwróciła uwagę, że 

obecnie obowiązuje uchwała z 2011 roku odnośnie diet sołtysów i jest zapisane w paragrafie 

pierwszym, że sołtysowi należy się dieta za udział 100 zł i ryczałtowa 60 zł. Jeżeli zdarzyła 

się sytuacja, że jeśli sołtys został jednocześnie radnym to była wypłacana jedna wyłącznie 

dieta za udział. Wyraźnie pisze: że za udział, to jedna osoba i w tym momencie płacona jest 

dieta zawsze korzystniejsza, czyli w wysokości radnego. Na wniosek radnego Pana Piotra 

Dębka, zgłosił jakby takie zastrzeżenie, że powinno się należeć dwie diety za udział, ale 

uzgodniliśmy, żeby dla jasności wprowadzić taki zapis, że jak się łączy funkcję radnego z 

sołtysem, to za udział przysługuje jedna dieta. Ta dieta miesięczna pozostaje oczywiście bez 

zmian, jak było dotychczas. Jest kontrola z RIO, pytaliśmy się inspektorów i jest to jak 

najbardziej prawidłowy zapis. Powiedziano nam również, że obecnie w Stawiskach była 

kontrola i tam za udział płacono podwójną dietę, więc mają zastrzeżenie i to będzie na bip-e 

za dwa tygodnie, tak jak wspominałam. Poza tym Pan radny wniósł zastrzeżenie, że ten 

projekt uchwały jest niezgodny z prawem. Tak jak wspomniałam, wysłałam to wczoraj do 

Podlaskiego Urzędu do Wydziału Kontroli i Nadzoru i dzisiaj rozmawiałam i mam 

potwierdzenie, że jest to zgodne z prawem. 

Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję. 

Radny Piotr Dębek – jeśli Pani mówi, że to jest niezgodne z prawem, co Pan Dębek mówi, to 

ja dzisiaj Panią zapytam, jako Sekretarz Gminy, powinna Pani wiedzieć a Pan prawnik tutaj 

jest, może potwierdzi moją sprawę. Wczoraj ja osobiście i tych dwóch Panów powinniśmy 

być wyłączeni z głosowania na komisji. Pani tego, dla Pani Przewodniczącej Rady Gminy, 

nie zwróciła Pani nawet uwagi na to, bo głosowałem we własnej sprawie tak naprawdę na 

komisji. 

Sekretarz Gminy – nie ma Pan racji, to nie jest Pana interes prawny wyłącznie, art. 25 mówi, 

że w przypadku interesu prawnego radny powinien być wyłączony i nawet jak radny będzie 

głosował, to nie znaczy, że popełnił przestępstwo. Może być uchwała nieważna, ale w tym 

momencie, jeżeli chodzi o dietę sołtysa, to tu nie jest interes prawny Pana Dębka ani innych 

pozostałych radnych, którzy są sołtysami. Nie jest tu mowa, że to jest Kowalski, to jest dieta 

dla sołtysów. Dziś jest się sołtysem, jutro można nie być. Poza tym, jeżeli tak by się do tego 

podchodziło, to jak są uchwalane diety radnych, to nikt nie mógł by głosować, bo głosowałby 

w swoim interesie prawnym. Interes prawny, to jest interes indywidualny, jakby np. chodziło 

o sprzedaż działki. Tutaj to jest funkcja społeczna. 

Wójt Gminy – z tego dialogu między Panem a Panią Sekretarz wynika, że Pan radny Dębek z 

pełną świadomością i premedytacją zagłosował niezgodnie z prawem, według jego wiedzy, 

bo według jego wiedzy popełnił złamanie prawa. Dzisiaj oskarża o to Panią Sekretarz i 

uważam, że jest to niegodne zachowanie. 

Radny Piotr Dębek – Panie wójcie, zgodnie z artykułem 25 ustawy o samorządzie gminnym, 

dzisiaj poczytałem, wczoraj mogłem być nieświadomy, ale dzisiaj przygotowałem się na to, 

radny nie może brać udziału w głosowaniu w radzie gminy ani w komisji powołanej przez 

radę, jeżeli głosowanie dotyczy jego interesu  prawnego. Przyjmuje się, że przepis ten ma 

zapobiegać wykorzystywaniu przez radnego jego mandatu w celach prywatnych, niezależnie 

od tego, czy wynikiem takiego wykorzystywania byłoby osiągnięcie korzyści majątkowej czy 

korzyści innego rodzaju. I to dotyczy dokładnie radnego, gdzie pokrywają się dwie funkcje, 

radnego i sołtysa. Ja czekałem na to, czy Pani Sekretarz, jako znająca prawo mnie 

uświadamiając na każdym kroku, tak powiem Pani szczerze, czy Pani zwróci na to uwagę. 

Nie zwróciła Pani ani wczoraj ani dzisiaj. Ja się przygotowałem na dzisiaj. Pan prawnik może 

się odniesie, czy to jest prawda. 



Radca prawny Grzegorz Krawczyk – moja ocena jest taka, że w takim stanie faktycznym nie 

może być mowy z konfliktem interesu, tak jak Pani Sekretarz też wspomniała, bo doszło by 

do takiej sytuacji, ze prawie każda uchwała, która byłaby podejmowana miałaby jakiś 

związek z działaniem każdego radnego. Tutaj z całą pewnością treść tego przepisu nie ma na 

celu, bo uniemożliwił by w ogóle podejmowanie uchwał, jeśli byśmy tak interpretowali 

przepis interesu prawnego. Ja się z całą rozciągłością zgadzam ze stanowiskiem Pani 

Sekretarz i tu niezależnie od tego, ja też otrzymywałem zapytanie w zakresie tego problemu, 

który był poruszany i to nie była tylko moja ocena, ale również poparta orzecznictwem 

Naczelnego Sądu Administracyjnego, że takie uchwały jak najbardziej są zgodne z prawem a 

niezależnie o tego tutaj w treści uchwały powołam się na samo uzasadnienie, które wskazuje, 

że ekwiwalent jest za utracone korzyści a nie jest to, jak Pan wspomniał wynagrodzenie, tylko 

utracone korzyści. Tutaj sołtys, który jest jednocześnie radnym… 

Radny Piotr Dębek – Pan zaczyna lobbować na swoją stronę, rozumie Pan to? 

Radca prawny Grzegorz Krawczyk – jeszcze raz? 

Radny Piotr Dębek – nie może Pan lobbować na swoją stronę. Dlaczego ja musiałem 

zrezygnować z funkcji prezesa stowarzyszenia z tego powodu, że otrzymałem mandat 

radnego. Z tego powodu, żebym w gminie nie lobbował na rzecz mojego stowarzyszenia, czy 

naszego stowarzyszenia. Nie wszyscy może o tym wiedzą, że musiałem zrezygnować, 

musiałem i zrobiłem to zgodnie z prawem. A dzisiaj Pan mówi „w Pana mniemaniu”, dobrze 

Pan mówi, nie powie Pan „moim zdaniem” tylko w „Pana mniemaniu”. To w mojej ocenie 

jest to też niezgodne z prawem. 

Radca prawny Grzegorz Krawczyk – chcę zwrócić uwagę, że interes prawny jest takim 

bardzo ogólnym pojęciem i tutaj w tym zakresie wypowiada się bardzo często, wypowiadają 

się wojewódzkie sądy administracyjne i mam też wiedzę o tym, że nie jest w taki sposób 

interpretowany ten interes prawny, w jakim chciałby Pan radny, żeby to poszło. Moje 

stanowisko jest takie, jeżeli Pan byłby w stanie zaprezentować jakiś w tym zakresie 

popierającą niejako tezę, orzecznictwo Naczelnego Sądu Administracyjnego, to jak 

najbardziej byłby to mocny argument. Natomiast takiego orzecznictwa nie ma. 

Radny Piotr Dębek – jestem tak samo przygotowany, jak Pan, bez żadnego dokumentu, 

dzisiaj mogę zaraz wyjąć telefon i też zobaczyć, że mogę to znaleźć, tak jak i Pan, nie jest Pan 

przygotowany, wyrok sądu naczelnego mi pan dzisiaj pokazał, no chyba Pan ze mnie żarty 

robi. 

Radca prawny Grzegorz Krawczyk – to powiem Panu sygnaturę, żeby Pan na spokojnie się 

zapoznał z tym, tj. 2OSK773/17 wyrok Naczelnego Sądu Administracyjnego z 19.12.2017 r. 

Myślę, że po lekturze tego wyroku, wyrobi sobie Pan troszeczkę inne zdanie. 

Sekretarz Gminy – zwróciła uwagę na dość istotną sprawę, żeby w uchwale wyrzucić słowo 

„zryczałtowana”, chodzi o to, że jeśli ktoś nie będzie pełny miesiąc sołtysem i 

proporcjonalnie, że zryczałtowana dieta będzie podzielona przez 30 dni. Sądy tu jakby mają 

zastrzeżenia do słowa „zryczałtowana”. Jak rada będzie głosowała nad ta uchwałą, to z 

pominięciem tego słowa. Zostało by: „miesięczna dieta jest wypłacania proporcjonalnie za 

liczbę dni pełnienia funkcji, przyjmując łącznie za miesiąc 30 dni”. 

Radny Piotr Dębek – jeszcze raz Panie prawniku mam pytanie: „tzn. dzisiaj jak będę 

głosował, to z pełną odpowiedzialnością mówi Pan, że to jest zgodne z prawem?” 

Radca prawny Grzegorz Krawczyk – nie ma tutaj konfliktu interesu, może Pan głosować. 

Na tym dyskusję zakończono. 

Przewodnicząca Rady poprosiła o podjęcie uchwały w sprawie  zmiany uchwały w sprawie 

ustalenia zasad i wysokości diet oraz zwrotu kosztów podróży służbowej dla 

przewodniczącego organu wykonawczego jednostki pomocniczej gminy poprzez głosowanie: 

- za – 8 głosów, 

- przeciw – 0 głosów, 



- wstrzymało się – 4 głosy (lista głosowania imiennego Zał. Nr 18). 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że uchwała w sprawie  zmiany uchwały w sprawie 

ustalenia zasad i wysokości diet oraz zwrotu kosztów podróży służbowej dla 

przewodniczącego organu wykonawczego jednostki pomocniczej gminy została przyjęta 8 

głosami za i czterema głosami wstrzymującymi się. 

Ad. 6d)  
W tym punkcie uchwałę w sprawie przekazania do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego 

w Białymstoku skargi Wojewody Podlaskiego wraz z odpowiedzią na skargę przedstawił 

Wójt Gminy (Zał. Nr 19). Wyjaśnił, że Pan Wojewoda zaskarżył do sądu Państwa ostatnią 

uchwałę dotyczącą planu zagospodarowania przestrzennego, ponieważ znalazł w ostatnie 

chwili kilka błędów czysto technicznych. Nie zgadzam się z tą decyzją, ponieważ na etapie 

uzgodnień ze wszystkimi instytucjami ten projekt planu zagospodarowania uzyskał 

pozytywną aprobatę każdej instytucji łącznie z Wojewodą. Dopiero teraz na etapie, gdy 

Państwo uchwalili Wojewoda raptownie znalazł jakieś uwagi i sprawę skierował do sądu. 

Oczywiście będziemy bronić swoich racji. W przypadku niekorzystnego wyroku dla gminy 

będziemy musieli wprowadzić te poprawki i uchwała będzie dalej obowiązywała. 

Radni nie podjęli dyskusji 

Przewodnicząca Rady poprosiła o podjęcie uchwały w sprawie przekazania do 

Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w Białymstoku skargi Wojewody Podlaskiego wraz 

z odpowiedzią na skargę poprzez głosowanie: 

- za – 10 głosów, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 2 głosy (lista głosowania imiennego Zał. Nr 20). 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że uchwała w sprawie przekazania do Wojewódzkiego 

Sądu Administracyjnego w Białymstoku skargi Wojewody Podlaskiego wraz z odpowiedzią 

na skargę została przyjęta 10 głosami za i dwoma głosami wstrzymującymi się. 

Ad. 6e)  
W tym punkcie uchwałę w sprawie opłaty prolongacyjnej przedstawił Wójt Gminy (Zał. Nr 

21). Wyjaśnił, że opłata prolongacyjna jest wnoszona przez podatników, którzy na mocy 

decyzji organu podatkowego, który odroczono terminy płatności podatku lub rozłożono na 

raty, jest to jakby forma odsetek od rozłożenia na raty czy odroczenia terminu. U nas nigdy 

takiej potrzeby nie było, taka uchwała nigdy nie byłą podejmowana, ponieważ nigdy nie 

rozkładaliśmy na raty należności podatkowych. 

Radni nie podjęli dyskusji 

Przewodnicząca Rady poprosiła o podjęcie uchwały w sprawie opłaty prolongacyjnej poprzez 

głosowanie: 

- za – 11 głosów, 

- przeciw – 1 głos, 

- wstrzymało się – 0 głosów (lista głosowania imiennego Zał. Nr 22). 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że uchwała w sprawie opłaty prolongacyjnej została 

przyjęta 11 głosami za i jednym głosem przeciwnym. 

Radny Piotr Dębek – czy można cofnąć? 

Radca prawny Grzegorz Krawczyk – na przyszłej sesji. 

Ad. 6f)  
W tym punkcie uchwałę w sprawie uchwały zmieniającej w sprawie zwolnień od podatku od 

nieruchomości przedstawił Wójt Gminy (Zał. Nr 23). Zmiana ta dotyczy wprowadzenia do 

obecnej obowiązującej uchwały zapisu, który zwalnia od podatku od nieruchomości podmioty 

prowadzące działalność w zakresie działalności kulturalnej, czyli świetlice, koła gospodyń 

wiejskich, stowarzyszenia. Do tej pory nie było zapisu w tej uchwale i gmina musiałby 



nakładać podatki koła gospodyń wiejskich, korzystające z budynków zasobu gminnego. Ta 

regulacja zwolni właśnie te podmioty z płacenia tych podatków. 

Uwag do uchwały nie było, więc Przewodnicząca Rady poprosiła o podjęcie uchwały 

zmieniającej uchwałę w sprawie zwolnień w podatku od nieruchomości poprzez głosowanie: 

- za – 11 głosów, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 1 głos (lista głosowania imiennego Zał. Nr 24). 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie zwolnień w 

podatku od nieruchomości została przyjęta 11 głosami za i jednym głosem wstrzymującym 

się. 

Ad. 6g)  
W tym punkcie uchwałę w sprawie wieloletniego programu gospodarowania mieszkaniowym 

zasobem gminy przedstawił Wójt Gminy (Zał. Nr 25). 

Uwag do uchwały nie było, więc Przewodnicząca Rady poprosiła o podjęcie uchwały w 

sprawie wieloletniego programu gospodarowania mieszkaniowym zasobem gminy poprzez 

głosowanie: 

- za – 11 głosów, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 1 głos (lista głosowania imiennego Zał. Nr 26). 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że uchwała w sprawie wieloletniego programu 

gospodarowania mieszkaniowym zasobem gminy została przyjęta 11 głosami za i jednym 

głosem wstrzymującym się. 

Ad. 6h) 

W tym punkcie uchwałę w sprawie wprowadzenia zmiany w Gminnym Programie 

Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na 2019 rok omówił Wójt Gminy 

(Zał. Nr 27). Wyjaśnił, że przewodnicząca Gminnej Komisji Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych w gminie Kołaki Kościelne otrzymuje wynagrodzenie miesięczne 

w wysokości 300 zł. Podczas kontroli, kontrolerzy RIO zarzucili nam, że nie jest to 

sprecyzowane w naszej uchwale, czyli brakuje słowa „miesięcznie”. To jest pierwsza zmiana, 

jaką proponuje się wprowadzić i kolejna zmiana na wniosek Pana Wasiulewskiego na 

wczorajszych komisjach, Pan Wasiulewski zaproponował obniżenie wynagrodzenia Pani 

przewodniczącej z 300 zł do 200 zł. I takie są propozycje. 

Uwag do uchwały nie było, więc Przewodnicząca Rady poprosiła o podjęcie uchwały w 

sprawie w sprawie wprowadzenia zmiany w Gminnym Programie Profilaktyki i 

Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na 2019 rok poprzez głosowanie: 

- za – 5 głosów, 

- przeciw – 6 głosów, 

- wstrzymało się – 1 głos (lista głosowania imiennego Zał. Nr 28). 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że uchwała w sprawie wprowadzenia zmiany w Gminnym 

Programie Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na 2019 rok nie została 

podjęta 5 głosami za, 6 głosami przeciw i jednym głosem wstrzymującym się. 

Ad. 7) 

W tym punkcie sprawozdanie z działalności Biblioteki Publicznej Gminy Kołaki Kościelne 

przedstawiła kierownik Pani Anna Łubnicka (Zał. Nr 29) i poprosiła o pytania. 

Radni nie mieli uwag. 

Ad. 8) 

W tym punkcie sprawozdanie z realizacji zadań w zakresie wspierania rodziny w Gminie 

Kołaki Kościelne za 2018 r.  przedstawiła kierownik OPS Pani Dorota Bogdańska (Zał. Nr 

30). 

Radni nie mieli uwag. 



 

Ad. 9) 

W tym punkcie sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy w 

Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie w Gminie Kołaki Kościelne za 2018 r.  

przedstawiła kierownik OPS Pani Dorota Bogdańska (Zał. Nr 31). 

Radni nie mieli uwag. 

Ad. 10) 

W tym punkcie sprawozdanie z realizacji lokalnego programu pomocy społecznej „Program 

Aktywności Lokalnej  dla Gminy Kołaki Kościelne” za 2018 r.  przedstawiła kierownik OPS 

Pani Dorota Bogdańska (Zał. Nr 32). 

Radni nie mieli uwag. 

Ad. 11) 

W tym punkcie ocenę zasobów pomocy społecznej przedstawiła kierownik OPS Pani Dorota 

Bogdańska (Zał. Nr 33). 

Radni nie mieli uwag. 

Ad. 12) 

W tym punkcie sprawozdanie z działalności Zespołu Interdyscyplinarnego za 2018 r.  

przedstawiła kierownik OPS Pani Dorota Bogdańska (Zał. Nr 34). 

Radni nie mieli uwag. 

Ad. 13) 

W tym punkcie sprawozdanie z działalności Ośrodka Pomocy Społecznej w Kołakach 

Kościelnych o za 2018 r.  przedstawiła kierownik OPS Pani Dorota Bogdańska (Zał. Nr 35). 

Radni nie mieli uwag. 

Ad. 14) 

Pan Wójt odpowiedział na pytanie przedstawione na poprzedniej sesji Rady Gminy przez 

radnego Pana Krzysztofa Wasiulewskiego – czy w gminnych jednostkach są zatrudnione 

osoby z uprawnieniami emerytalnymi lub przebywającymi na emeryturze, a jeśli tak to w 

jakim charakterze i na jakim etacie? 

Odpowiedź: „Informuję, że w gminnych jednostkach są zatrudnione 2 osoby z uprawnieniami 

emerytalnymi i jedna osoba pobierająca emeryturę. Są to osoby zatrudnione w pełnym 

wymiarze, dwie z nich na stanowiskach urzędniczych a jedna osoba na stanowisku 

pomocniczym i obsługi.” 

Odpowiedź na kolejne pytanie, które padło od byłego sołtysa Pana A. Długoborskiego 

dotyczące wydatków na obsługę prawną w 2018 roku. 

Odpowiedź: „Wydatki poniesione na stałą obsługę prawna w 2018 roku brutto – 36.900,00 zł. 

Wydatki poniesione w związku z toczącymi się i zakończonymi sprawami w 2018 r. – są to 

sprawy związane, wytoczone przeciwko Towarzystwu Ubezpieczeń INTERYSK przeciwko 

wykonawcy oczyszczalni Technika i sprawa związana z odwołaniem byłego Pana dyrektora 

ze stanowiska – łączna kwota to 29.416,00 zł. Jeśli kogoś interesuje konkretnie wydatki 

poniesione w sprawie byłego Pana dyrektora, tj. 1435,63 zł.” 

W wyniku bardzo dobrej pracy naszej kancelarii w związku z wygranymi procesami gmina 

wygrała przeszło 233 tys. zł, także przy tych sukcesach, jakie osiąga nasza kancelaria, to 

wydatki uważam za bardzo  niskie. 

Ad. 15) 

W tym punkcie radny Kołakowski Michał zgłosił wniosek o dofinansowanie na odcinek drogi 

Gosie Otole. 

Wójt Gminy odniósł się do tego wniosku i wyjaśnił, że Pan radny miał na myśli złożenie 

wniosku na dotację na remont dodatkowego odcinka w miejscowości Gosie Otole. Tak jak 

wcześniej wskazałem będziemy składać dwa  wnioski, jeden wniosek na inny odcinek Gosie 

Otole i wniosek na remont drogi w Rębiszewie Zegadły. Na te zadania są zabezpieczone są 



środki na wkład własny w budżecie gminy. Na pozostałe zadania, których przed nami czaka 

naprawdę bardzo dużo, bo wniosków o remont drogi jest bardzo dużo, wpłynęło do Rady, 

wczoraj je omawialiśmy, przyjdzie kolej w innym czasie. W tym roku będziemy mogli złożyć 

jeszcze kolejne wnioski, bo będzie kolejny nabór. Ale musicie Państwo zabezpieczyć te 

środki w budżecie gminy. Oczywiście do samego złożenia wniosku nie potrzebne są żadne 

dokumenty, ani pozwolenie na budowę, ani zabezpieczone środki w postaci uchwały Rady 

Gminy. Natomiast już przy podpisaniu umowy te dokumenty są niezbędne. Pisanie 

wniosków, które nie są zabezpieczone finansowo uważam za bezcelowe, bo takich dróg 

mamy dużo i wniosków mamy dużo i wniosków o dofinansowanie moglibyśmy złożyć w 

każdej wsi, ale co z tego, jak nie mamy na to środków. Przed nami 5 lat, przed nami dużo 

dotacji unijnych, także uzbrójmy się w cierpliwość i realizujmy po kolei nasze zadania. Wiele 

lat gmina czekała na remont ul. Wyszyńskiego, przez wiele kadencji, przez wiele lat nic nikt z 

tym nic nie zrobił, udało nam się to w poprzedniej kadencji zrobić i wierzę w to, że uda nam 

się po kolei te wszystkie potrzeby w zakresie remontów zrealizować, ale nie możemy rzucać 

się na głęboką wodę, bo pierwszy raz ogłosili taki nabór, bo środków jest, jak powiedział Pan 

Wojewoda w tym roku więcej, niż łącznie w przeciągu minionych 8 lat. Dlatego z pewną 

rozwagą i rozsądkiem realizujmy krok po kroku te nasze działania. 

Na tym Wójt Gminy zakończył odpowiedzi na zgłoszone wnioski. 

Ad. 16) 

W sprawach różnych głos zabrał mieszkaniec wsi Gosie Duże Pan Stanisław Święcki, który 

powiedział, że ten wniosek co jest złożony, to jest tam około 450 m i nie uzyska punktów,  bo 

tam jest jedna tylko ewentualnie droga gruntowa, to jako takie punkty by były. Żeby było na 

cały odcinek złożony, jest następna droga gruntowa i następna skrzyżowanie z drogą 

powiatową oraz połączenie dróg powiatowych. Pan Wójt mówił wczoraj, że nie można łączyć 

drogi z podbudową z asfaltem. Dzisiaj zadzwoniłem do Urzędu Wojewódzkiego i dostałem 

odpowiedź, ze można, trzeba określić zakres zadań na tym odcinku i na tym, ale to jest nie 

istotne, bo można złożyć wniosek jeden na cały odcinek, wtedy szanse są większe na punkty i 

cena wykonania będzie inna. Do pół kilometra drogi, żeby ciągnąć sprzęt, to wszystko 

kosztuje, to się później odbija w sprawach każdego metra kwadratowego w cenie. I jakieś 

korzyści z tego gmina będzie miała, jak będziemy robić na dwa etapy, to pełne koszty nie 

wiem jakie, ale pewnie nie takie małe, bo nikt darmo nie będzie nam przyjeżdżał. Ja dla Pana 

Wójta złożyłem ofertę – sfinansuję projekt, udzielę pożyczki bezprocentowej na tą część 

gminną i jeszcze jeden wniosek, gdzie ewentualnie będę uczestniczył w tych kosztach. Pan 

Wójt tak to zbywa, raz tak, raz tak mówi. Uważam, że jeżeli korzyści są z tego, że będzie 

mniejsza cena całego odcinka, pól kilometra drogi, żeby sprzęt sprowadzać. Chodzi jeszcze o 

te pieniądze, tak jak mówiłem i uważam, że takie działanie Pana Wójta, to jest działanie na 

niekorzyść gminy i wszystkich obywateli. Chyba takich korzyści nie będzie z takiego odcinka 

drogi, który ja tu przedstawiłem. Dziękuję. 

Wójt Gminy odniósł się do tego, co powiedział Pan Święcki – ostatnio odbyło się spotkanie 

na gminie, Pan był z radnymi, oświadczył Pan, że jest w stanie wyłożyć, zapewnił, że dołoży 

50 tys. do tej inwestycji. Jest to szlachetny gest i bardzo cenny dla nas, ale chciałbym się 

odnieść do tego, że Pan zarzucił mi, że wczoraj udzieliłem nieprawdziwych informacji. 

Byłem proszę Pana u Wojewody, było w tym zakresie spotkanie z wójtami i potwierdzam, to 

co wczoraj powiedziałem, że nie można w jednym wniosku łączyć dwóch różnych zadań, 

czyli przebudowę i remont. Ten odcinek kolejny, o którym tu jest mowa wymaga remontu, 

tam istnieje asfalt, można zrobić nakładki i dostosować drogę do parametrów drogi 

publicznej. Natomiast ten wniosek, który będziemy teraz składali dotyczy odcinka, gdzie jest 

droga żwirowa i nie ma takiego czegoś, jak nakładka na drodze żwirowej, tylko będzie 

remont, dlatego nie można tych dwóch zadań łączyć. Poza tym, jak Pan tu zaproponował w 

jednym zadaniu ujęli, bo można by było, gdzie jest ten asfalt na drugi odcinek uznać to za 



remont, czyli byśmy zerwali ten asfalt i wyremontowali i rozszerzyli te zadanie. Oczywiście 

koszt tego zadania by wzrósł znacznie w stosunku do tego, jaki teraz chcemy składać 

wniosek. Jeszcze raz powtarzam, nie mamy na to zabezpieczonych pieniędzy. Żebyśmy 

zrobili taki wniosek i w momencie podpisania umowy nie mielibyśmy środków 

zabezpieczonych w budżecie, cały plan legnie w gruzach, łącznie z tym, który teraz chcemy 

składać, na który mamy zabezpieczenie. Dlatego jest bezcelowe, bezsensowne zwiększanie 

zakresu, jak nie mamy na to środków i moje stanowisko jest takie – póki Wysoka Rada nie 

zabezpieczy tych środków w postaci uchwały, ja wniosków na takie zadania nie będę składał. 

Skarbnik Gminy dodała, że my jako organ nie możemy zaciągać pożyczki u osób fizycznych, 

więc nie ma takiej możliwości prawnej, żeby u Pana zaciągnąć jakąkolwiek pożyczkę, nawet 

bezprocentową. W żadnych para bankach też nie możemy zaciągać pożyczek. 

Radny Piotr Dębek – ale to jest Pana dobra wola, że on ze swej strony dołoży te 50 tys. zł 

Skarbnik Gminy – ja nie umniejszam gestowi, ale Pan powiedział, że może nam udzielić 

pożyczki. 

Radny Piotr Dębek – to może źle to wypowiedział. 

Pan Święcki – Pan [powiedział, że bank na takie cele daje pożyczkę na 0,5%, ja tylko 

powiedziałem, że taką propozycję złożyłem. 

Skarbnik Gminy – tak, ale my jako organ nie możemy nie możemy u Pana zaciągnąć 

pożyczki. 

Wójt Gminy – jeżeli uznacie, że Pan Święcki słuszną ma uwagę do mojego działania na 

niekorzyść gminy remontu tego 0,5 km drogi, który jest zaplanowany i na który mamy zgodę, 

to proszę wyłączyć to z budżetu gminy i zaprzestać tej inwestycji. 

Pan Święcki – ja nie miałem akurat tego, tylko miałem że to jest działanie na niekorzyść 

gminy, dlatego, że koszt jednostkowy metra jest większy, jeżeli będziemy robili po pół 

kilometra i to co ja oferuję, o to jest działanie na korzyść gminy. Proszę mi pokazać rencistę 

gdzieś takiego, co by oferował taką sumę na taki odcinek drogi, to chyba ewenement na skalę 

województwa. 

Wójt Gminy – tu się z Panem zgodzę, jednakże będę się upierał na tym, żeby Rada Gminy 

zabezpieczyła pozostałe środki, niezbędne do podpisania umowy. 

Pan Święcki – na dzisiejszy dzień nie musi tego zabezpieczać. Tam jest dwa odcinki, co nie 

ma asfaltu, mówił mi Pan wcześniej, że te odcinki ewentualnie, lepiej te 100% dolać, niż 60% 

dostać dotacji. 

Wójt Gminy – ja wcześniej wspomniałem, potrzeb w gminie jest bardzo wiele i wniosków 

możemy złożyć na dzień dzisiejszy w każdej wiosce, minimum 24. Tak jak Pan powiedział 

nie mając środków zabezpieczonych, bo nie potrzeba do składania wniosków. Ja sobie nie 

wyobrażam takiego postępowania i pisania wniosków, aby pisać. Najpierw trzeba mieć 

zabezpieczone 100% środków. 

Pan Święcki – na drogę Rębiszewo, jaki jest odcinek? 

Wójt Gminy – tam jest kilometr drogi. 

Pan Święcki – jest tam 330 tys. Pan mówił, że projektowanie wyjdzie więcej, bo większy 

zakres, tu mamy pieniędzy na 200 tys. Jeżeli by tylko jedna warstwa poszedł, pójdzie dużo 

taniej, także ile tych pieniędzy gmina by musiała dołożyć? 

Wójt Gminy – przypomnę, że składane już było zapytanie ofertowe, przetarg robiony w 

tamtej kadencji na przebudowę tego odcinka, na który teraz będziemy składali. Jedyna oferta 

to byłą 500 tys. i nawet przy dotacji 50%, to nam tych 200 tyś. nie starczy. Mamy nadzieję, że 

oferta w tej chwili będzie niższa a dotacja będzie wyższa i nie ma pieniędzy na rozszerzenie 

tego zakresu. 

Pan Święcki – a oferta była dlatego taka wysoka, bo na 500 m, niecałe jeszcze, decyzja należy 

do Rady. 

Wójt gminy – proszę Pana, wszystko powiedziałem w tej sprawie. 



Następnie głos zabrał radny Janusz Podbielski – zapytał, kiedy będzie zrealizowany 

przystanek, bo wioska się upomina. 

Wójt Gminy – na chwilę obecną zaplanowane jest kilka przystanków zgłoszonych, na chwilę 

obecną posiadamy takie środki i będą realizowane te, które w pierwszej kolejności były 

składane i na które już rozpoczęliśmy procedury związane z uzyskaniem pozwolenia, a wasz 

będzie w następnej kolejności. 

Głos zabrał sołtys wsi Czosaki Dąb Dariusz Kuleszczyk – z tego, co słyszałem że pieniążki 

zostały, o ten fundusz sołecki…. 

Skarbnik Gminy – z wyprzedzeniem rocznym się uchwala. 

Sołtys wsi Sanie Dąb – Sławomir Zalewski – chciałbym złożyć wniosek o wycinkę 3 drzew 

na łuku drogi, między Sanie – Czosaki, bo był przedtem wypadek śmiertelny, teraz też o mały 

włos człowiek by zginął, te drzewa są zbędne i niebezpieczne dla ruchu. 

Wójt Gminy – proszę zgłosić do Urzędu Gminy do P. Pęskiego, to rozpoczniemy procedurę. 

Na tym zakończono dyskusję w sprawach różnych. 

Ad. 10) 

Przewodnicząca Rady podziękowała i zamknęła obrady IV sesji Rady Gminy. 
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